
 

 

PROTOKÓŁ NR 3/2013 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  

i Opieki Społecznej w dniu 14.03.2013 r. 

 

 

Obecni : 

Według załączonej listy obecności ( załącznik nr 1 do protokołu ). 

 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Polityka prorodzinna miasta w zakresie działalności MOPS. 

2. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (alkoholizm, narkomania) oraz Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie. 

3. Sprawozdanie z prac Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie. 

4. Sprawozdanie z działalności MOPS w Bieruniu. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej.  

6. Sprawy bieżące, w tym m.in.: 

 omówienie realizacji uchwały Nr XII/6/2012 w sprawie wprowadzenia na 

terenie miasta Bierunia programu „Rodzina Trzy Plus”. 

7. Przyjęcie Protokołu Nr 2/2013 z posiedzenia komisji w dniu 07.02.2013 r. 

 

 

      Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Nyga otworzył posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej i na podstawie listy obecności 

radnych stwierdził, że liczba obecnych na sali radnych pozwala na prawomocne 

obradowanie i podejmowanie wniosków.  

Przywitał burmistrza miasta Bernarda Pustelnika, zastępcę burmistrza Leszka 

Kryczka, dyrektora MOPS Joannę Saternus oraz członków komisji.  

Poinformował, że przed posiedzeniem komisji wszyscy członkowie komisji otrzymali 

materiał pisemny dotyczący podziału środków z budżetu gminy na organizacje 

pozarządowe oraz kluby sportowe i temat ten będzie omawiany w punkcie spraw 

bieżących. Następnie zapytał, czy wszyscy otrzymali zawiadomienie z proponowanym 
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porządkiem posiedzenia oraz materiałami i czy zgłaszają ewentualne uwagi lub 

wnioski.  

Radni nie zgłosili uwag.  

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag. 

 

 

Ad. 1 

Dyrektor MOPS Joanna Saternus poinformowała, że temat dotyczący polityki 

prorodzinnej miasta w zakresie działalności MOPS został przygotowany w formie 

multimedialnej i oparty na informacjach zebranych ze wszystkich sprawozdań MOPS  

(opracowanie pisemne stanowi zał. nr 2 do protokołu). Poinformowała, że skuteczna 

polityka prorodzinna powinna być oddzielona od pomocy społecznej, jej mechanizmy 

powinny być stosowane w taki sposób, żeby były dostępne dla wszystkich rodzin,  

a nieuzależnione od kryterium dochodowego. Stwierdziła, że polityka prorodzinna 

zakresie działalności MOPS jest jednak w znacznej większości uzależniona od 

kryterium dochodowego. Szczegółowo omówiła temat zgodnie z prezentacją.    

Podczas prezentacji pytania zgłosili: 

Radna Natalia Gajewska – czy liczba kontraktów socjalnych mogłaby być większa, 

czy jest to możliwe w przyszłych latach, od czego jest to uzależnione. 

Radny Sławomir Wawrzyniak – kiedy wprowadzono sformułowanie „klient” i czy nie 

można by tego zastąpić innym określeniem. 

Dyrektor MOPS udzieliła odpowiedzi: 

 kontrakt socjalny spisuje się z osobami niechętnie współpracującymi  

z MOPS-em, 

 sformułowanie „klient” wynika z przepisów. 

W dyskusji zabrali głos: 

Radny Marcin Nyga – w jakim zakresie MOPS może włączyć się w realizację 

programu „Rodzina Trzy Plus”. 

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Nyga – co to są mieszkania chronione, jakie są 

potrzeby. 
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Dyrektor MOPS udzieliła odpowiedzi: 

 pracownicy MOPS informują rodziny korzystające z pomocy o możliwości 

składania wniosków w ramach projektu „Rodzina Trzy Plus”, złożono około 40 

wniosków, 

 mieszkania chronione mogą być uruchamiane dla różnych grup osób np. 

mieszkania chronione interwencyjne na wypadek zdarzenia losowego, dla osób 

bezdomnych, starszych, samotnych, niepełnosprawnych. W 2012 r. zostało 

wydane rozporządzenie określające zasady organizowania mieszkań 

chronionych, są ustawowe obwarowania, regulaminy tworzy gmina, odpłatność 

za takie mieszkanie ustala Rada, 

 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła większością głosów przy 5 głosach za,  

1 wstrzymującym, następującą opinię: 

Opinia 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

działalność MOPS w zakresie polityki prorodzinnej miasta realizowanej przez ten 

Ośrodek.  

 

 

Ad. 2 

Dyrektor MOPS omówiła w sposób syntetyczny „Sprawozdanie za okres od 

01.01.2012 r. – 31.12.2012 r. z realizacji zadań ujętych w Gminnym Programie 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień (alkoholizm, narkomania) oraz 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, które stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Poinformowała, że składa się ono ze sprawozdania finansowego  

oraz sprawozdania merytorycznego, w ramach którego została przedstawiona 

działalność świetlic wsparcia dziennego o charakterze opiekuńczym, nowe 

przedsięwzięcia, profilaktyka w szkołach z wykazem realizowanych programów 

profilaktycznych, działalność Gminnego Centrum Profilaktyki Uzależnień, 

poradnictwo specjalistyczne oraz działalność Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Częścią tego sprawozdania jest również sprawozdanie  
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z realizacji zadań ujętych w Gminnym Programie Wspierania Rodziny na lata  

2011 – 2014.   

W dyskusji pytania zgłosili: 

Radna Natalia Gajewska – czy liczba dwóch asystentów jest wystarczająca na  

20 rodzin, czy każda rodzina w Bieruniu, która jest zagrożona umieszczeniem dziecka 

w ośrodku korzysta z tej pomocy i czy rodziny mogą odmówić pomocy. 

Radny Ryszard Piskorek – jaką kwotę przeznaczono na programy profilaktyczne, by 

podać szerszą informację na temat szkoły dla rodziców, ilość udzielonych porad przez 

specjalistów w latach 2011 – 2012  

Dyrektor MOPS udzieliła odpowiednio odpowiedzi: 

 dwóch asystentów wystarcza na objęcie pomocą 20 rodzin, zgodnie  

z ustawą asystent nie może objąć pomocą więcej niż 20 rodzin, rodziny mogą 

odmówić pomocy asystenta, są rozeznane rodziny potrzebujące pomocy 

asystenta, 

 na programy profilaktyczne w szkołach wydatkowano kwotę 12.400,00 zł, a na 

konkursy o tematyce profilaktycznej kwotę 1.400,00 zł, 

 około 20 rodziców skorzystało z pomocy szkoły dla rodziców, były 

organizowane zajęcia w świetlicy w Bieruniu Starym i Bieruniu Nowym, 

 wzrost ilości udzielonych porad został spowodowany funkcjonowaniem 

zespołów interdyscyplinarnych.  

 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 6 głosach za, następującą 

opinię: 

Opinia 2 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie za okres od 01.01.2012 r. – 31.12.2012 r. z realizacji zadań ujętych  

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień 

(alkoholizm, narkomania) oraz Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
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Ad. 3 

Dyrektor MOPS omówiła w sposób syntetyczny „Sprawozdanie z realizacji działań 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy w Rodzinie za 2012 r.”, które stanowi  

zał. nr 4 do protokołu. Poinformowała m.in. o ilości posiedzeń zespołu 

interdyscyplinarnego i grup roboczych oraz przedstawiła statystykę dotyczącą 

realizacji procedury „niebieskie karty”. 

 

Radna Natalia Gajewska zapytała, gdzie obecnie kierowane są ofiary przemocy, czy 

podpisane jest porozumienie z jakimś ośrodkiem pomocy. 

Radny Ryszard Piskorek stwierdził, że brakuje bezpiecznego schronienia dla ofiar 

przemocy. Zapytał, jakie jest dalsze postępowanie, jeżeli sprawcy przemocy nie 

podejmują współpracy. 

Dyrektor MOPS poinformowała, że do tej pory nie było takiej konieczności,  

w pierwszej kolejności umieszcza się ofiary przemocy w rodzinie, jeżeli nie ma takiej 

możliwości to w schroniskach, które tej pomocy udzielają. Poinformowała również, że 

jeżeli sprawcy przemocy nie podejmują współpracy, to działania podejmowane są 

dalej. 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 6 głosach za, następującą 

opinię: 

Opinia 3 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie z realizacji działań Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy  

w Rodzinie za 2012 r.  

 

 

Ad. 4 

Dyrektor MOPS omawiając „Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bieruniu za 2012 rok” (zał. nr 5 do protokołu) zasygnalizowała, 

że część informacji dotyczących działalności Ośrodka została przedstawiona podczas 

wcześniejszej prezentacji tematu dotyczącego polityki prorodzinnej, ponieważ jest ona 

jednym z nieodłącznych zadań MOPS. Wymieniła główne działy Ośrodka oraz 

omówiła „wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej”. 
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W dyskusji pytania zgłosili: 

Radna Natalia Gajewska – zapytała o finansowanie osób przebywających  

w ośrodkach pomocy społecznej – czy podejmowano działania, aby koszt pobytu 

finansowała rodzina, a nie gmina. Zapytała również o finansowanie usług 

opiekuńczych.  

Radny Ryszard Piskorek – stwierdził, że zakres działalności MOPS jest obszerny, 

poruszył sprawy dotyczące bezdomności.  

Dyrektor MOPS udzieliła odpowiednio odpowiedzi: 

 w sprawie odpłatności za pobyt osoby w ośrodku pomocy społecznej postępuje 

się zgodnie z zapisami ustawy, musi być rozeznana sytuacja rodzinna,  

w większości są to osoby samotne umieszczane w domach pomocy społecznej, 

 usługi opiekuńcze – osoby objęte tą usługą ponoszą odpłatność ze swoich 

uposażeń, osoby poniżej kryterium dochodowego nie wnoszą opłaty, 

 przed zimą dokonuje się rozeznania środowisk zagrożonych bezdomnością, są 

takie osoby umieszczane w schronisku dla bezdomnych. 

 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 6 głosach za, następującą 

opinię: 

Opinia 4  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bieruniu  za 

2012 rok. 

 

 

Ad. 5 

Dyrektor MOPS omówiła w sposób syntetyczny „Ocenę zasobów pomocy społecznej 

w gminie Bieruń za rok 2012” (zał. nr 6 do protokołu), która  jest podstawą do 

planowania budżetu na przyszły rok. Poinformowała, że w opracowaniu zostały 

zebrane wszystkie zasoby z zakresu pomocy społecznej w gminie i podane 

porównawczo w odniesieniu do roku 2011, roku oceny 2012 i prognozy roku 

następnego oraz szeroko opisane formy pomocy udzielanej przez Ośrodek. 
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W czasie dyskusji: 

Radny Marcin Nyga poruszył sprawę zatrudnienia w MOPS – w 2011 r. było 27 

etatów, w 2012 r. było 28 etatów, a w 2013 r. planuje się 29 etatów – zapytał, 

dlaczego. Zapytał również, jakie są prognozy dotyczące zatrudnienia w MOPS. 

Dyrektor MOPS poinformowała, że został przyznany jeden etat w związku  

z koniecznością zatrudnienia pracownika socjalnego żeby spełnić wymóg ustawowy – 

1 pracownik socjalny na 2 tysiące mieszkańców. Poinformowała, że odnośnie 

prognozy zatrudnienia – w chwili obecnej nie ma potrzeby zwiększenia zatrudnienia.  

 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 6 głosach za, następującą 

opinię: 

Opinia 5   

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

ocenę zasobów pomocy społecznej w gminie Bieruń za rok 2012. 

 

 

 

Ad. 6  

1. Podinspektor ds. Społecznych Anna Bociek w temacie dotyczącym realizacji 

uchwały Nr XII/6/2012 w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Bierunia 

programu „Rodzina Trzy Plus” poinformowała, że po podpisaniu zarządzenia przez 

Burmistrza Miasta w w/wym. sprawie, zostały podjęte następujące działania mające 

na celu m.in. promowanie programu: 

 podano na stronie internetowej Urzędu informację o realizacji programu, 

 utworzono w BIP specjalną zakładkę „Rodzina Trzy Plus”, w której 

zamieszone są informacje dotyczące programu wraz z uchwałą, 

zarządzeniem i wnioskiem do pobrania, 

 podano informację do gazety lokalnej „Rodnia”, żeby w najbliższym 

numerze ukazał się artykuł w tym temacie, 

 przekazano informację o programie do umieszczenia na tablicach ogłoszeń 

znajdujących się na terenie Bierunia. 



- 8 - 

 

Poinformowała, że wnioski o wydanie Karty Trzy Plus można pobrać z BIP oraz  

z Punktu Informacji i Obsługi Mieszkańców w Urzędzie Miejskim. Pierwsze 

wnioski wpłynęły już do Urzędu i po ich weryfikacji została sporządzona lista  

z wykazem osób uprawnionych do korzystania z ulg i skierowana do Burmistrza 

celem jej zatwierdzenia. Na chwilę obecną jest 68 takich osób, w tym 8 rodzin 

wielodzietnych, pozostali to podopieczni świetlic. Po uzyskaniu akceptacji 

Burmistrza zostanie niezwłocznie uruchomiony proces wydawania kart. Kolejnym 

etapem realizacji programu będzie nawiązanie współpracy z firmami z terenu 

Bierunia, które będą chciały włączyć się w realizację programu. Wykaz tych firm 

będzie na bieżąco publikowany w BIP w specjalnej zakładce.  

Radni Marcin Nyga oraz Tomasz Nyga poruszyli sprawę dotarcia do firm 

prywatnych i zaangażowania w ten program. 

 

 

2. Wiceprzewodniczący komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali 

programy zdrowotne Starostwa Powiatowego (zał. nr 7 do protokołu) z prośbą o ich 

zaopiniowanie. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych uwag w sprawie tych 

programów. 

Radny Sławomir Wawrzyniak zwrócił uwagę na minimalne kwoty finansowania 

poszczególnych programów, które wystarczą na przebadanie tylko kilku osób.  

Stwierdził, że większość programów jest w formie ankietowej, zwrócił się o głębszą 

informację. 

Radny Marcin Nyga wyraził odmienne zdanie na powyższy temat. 

Wiceprzewodniczący komisji stwierdził, że są dwie możliwości, albo trzeba 

zaopiniować pozytywnie programy zdrowotne, albo zaprosić na sesję Rady osobę  

z powiatu odpowiedzialną za ich realizację, by przedstawiła informację, na czym 

polegają te programy. 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 6 głosach za, następujący 

wniosek: 
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Wniosek 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej przyjęła do 

wiadomości programy zdrowotne proponowane do realizacji w 2013 r. przez 

Starostwo Powiatowe w Bieruniu i wnioskuje do Burmistrza Miasta, by na sesję 

Rady zaprosić osobę z powiatu odpowiedzialną za realizację tych programów,  

w celu przedstawienia ich Radzie Miejskiej.  

 

3. Wiceprzewodniczący komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali 

wykaz kwot przeznaczonych na dotacje dla organizacji pozarządowych, które 

zostaną przekazane w 2013 roku według przedstawionych propozycji (zał. nr 8 do 

protokołu). Zasygnalizował, że uległa zmniejszeniu kwota dotacji dla organizacji 

pozarządowych na współpracę z miastami partnerskimi oraz zmieniła się 

propozycja rozdziału kwot dotacji dla klubów sportowych na wniosek radnego 

Bogusława Hutka przyjęty przez Komisję Finansów w dniu 23.01.2013 r., 

dotyczący utrzymania dotacji dla klubów sportowych na poziomie 2012 r. 

Radny Marcin Nyga zgłosił wniosek formalny, by temat dotyczący dotacji dla 

organizacji pozarządowych przesunąć na Komisję Finansów, ze względu na 

przekazanie materiału radnym przed posiedzeniem Komisji Oświaty i potrzebę 

dokładnego zapoznania się z propozycjami. 

Burmistrz stwierdził, że komisja, która powinna się tym zagadnieniem zająć, nie 

powinna przesuwać tego tematu na Komisję Finansów. Zwrócił się  

o przedyskutowanie wniosku Komisji Finansów z dnia 23.01.2013 r. 

Wiceprzewodniczący komisji poddał pod głosowanie wniosek formalny zgłoszony 

przez radnego Marcina Nygę w sprawie przesunięcia tematu dotyczącego dotacji 

dla organizacji pozarządowych na Komisję Finansów. 

Za przyjęciem wniosku oddano: 1 głos za, 5 przeciw 

Wniosek nie uzyskał wymaganej większości głosów. 

Wiceprzewodniczący komisji stwierdził, że Komisja Finansów powinna odnieść się  

do kwestii finansowej, natomiast Komisja Oświaty powinna zająć się podziałem 

środków na dotacje. Uznał, że taki podział, jaki został zaproponowany w kolumnie 
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przez komisję, według jego opinii jest niesprawiedliwy i nie do przyjęcia. 

Stwierdził, że dotacje w stosunku do ubiegłego roku obniżono dla klubów 

sportowych o 36% i podał, jakie powinny być kwoty po przeliczeniu.  

Radny Bogusław Hutek stwierdził, że jest rok kryzysowy i nie ma możliwości by 

wszystko zrealizować. Poruszył sprawę nieodpłatnego udostępniania hal 

sportowych różnym grupom zrzeszonym i klubom sportowym (są to dodatkowe 

dofinansowania). Zasygnalizował, że są dzieci, których rodziców nie stać na to, by 

opłacić członkowstwo w organizacjach sportowych żeby mogły ćwiczyć, ale z hal 

sportowych nie mogą korzystać. Zaproponował, by niezrzeszone dzieci i młodzież  

z Bierunia, którzy zbiorą się w grupach, mogły dwie godziny dwa razy  

w tygodniu ćwiczyć nieodpłatnie na hali. Zwrócił się o przedstawienie propozycji 

finansowania na Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji. 

Radny Ryszard Piskorek stwierdził, że nie ma powodu odkładania tego tematu. 

Propozycja zgłoszona przez radnego B. Hutka dotycząca klubów sportowych  

z Bierunia Starego i Bierunia Nowego jest zasadna i słuszna, kluby te skupiają 

najwięcej zawodników. Stwierdził, że komisja powinna przegłosować propozycję. 

Radny Marcin Nyga stwierdził, że przedstawiony podział środków jest taki jak 

wskazał radny Bogusław Hutek i zasugerował, że przy rozdziale tych środków 

wziąć pod uwagę liczbę mieszkańców Bierunia realnie jest zaangażowanych  

w poszczególnych klubach. Zapytał dyrektora BOSiR – czy są możliwości 

ewentualnych oszczędności w tym roku, które można by na te zadania przesunąć. 

Dyrektor BOSiR poinformował o korzystaniu z hal sportowych przez kluby 

sportowe będące głównymi użytkownikami obiektów sportowych i wprowadzeniu 

pierwszeństwa dla grup z Bierunia, czyli dla grup niezrzeszonych, które chcą 

korzystać z obiektów sportowych na zasadach komercyjnych. 

Radny Bogusław Hutek zwrócił się do dyrektora BOSiR o przygotowanie na 

Komisję Finansów informacji dotyczącej możliwości obniżenia dotacji klubom 

sportowym „Unia” i „Piast”, by bez przeszkód funkcjonowały.  

Radny Sławomir Wawrzyniak stwierdził, że błędna jest definicja uczniowskich 

klubów sportowych, w których uczestniczą osoby dorosłe powyżej 18 lat, 

poinformował o osiągnięciach sportowych klubów. 
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Radny Bogusław Hutek zasygnalizował, że Rada Sportu miała określić, czy gmina 

ma przekazywać dotacje klubom, aby zawodnicy osiągali jak największe sukcesy, 

czy promować sport masowy i rekreację. Zwrócił się o przygotowanie na Komisję 

Finansów informacji – ile godzin w ciągu roku kluby uczniowskie „Unia” i ”Piast”  

i wszystkie kluby sportowe korzystają godzinowo, nieodpłatnie z hal sportowych 

oraz jeżeli korzystają w godzinach komercyjnych, jakie to są dodatkowe kwoty.  

Wiceprzewodniczący komisji wyraził niezadowolenie z prac Rady Sportu. 

Dyrektor BOSiR poinformował, że prace Rady Sportu zostaną przyspieszone, 

odniósł się do sprawy znalezienia ewentualnych oszczędności na zadaniach, 

sygnalizując, że nie ma możliwości, gdyż trzeba by zrezygnować z niektórych 

zadań. Oszczędności mogą pojawić się z ewentualnych wyższych dochodów.  

Komisja Oświaty w podsumowaniu dyskusji przyjęła następujące wnioski: 

Wniosek 2 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wnioskuje do 

Burmistrza Miasta o przedstawienie na Komisji Finansów kilku wariantów 

rozwiązań podziału środków na dotacje dla organizacji pozarządowych tj.  

1) wariant zaproponowany na Komisji Oświaty, 2) z podziałem procentowym,  

3) z podziałem na dzieci z Bierunia.  

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 6 głosach za 

 

Wniosek 3 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wnioskuje do 

Burmistrza Miasta, by na posiedzenie komisji w następnym miesiącu przygotować 

plan działania w zakresie udostępnienia przez 1 godzinę w tygodniu hal sportowych  

w Bieruniu Starym i w Bieruniu Nowym dla dzieci do 18 lat.  

 

Wniosek został przyjęty większością głosów przy 3 głosach za, 2 wstrzymujących 

 

4. Komisja Oświaty przystąpiła do zaopiniowania następujących projektów uchwał: 
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a) w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 

Miasta Bierunia, 

Naczelnik wydziału GK Jan Stocki poinformował, że zgodnie z zapisami ustawy  

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada ustala  

w drodze uchwały liczbę punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 

gminy zawierających powyżej 4,5% alkoholu przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży i przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży oraz 

zasady usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. Przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu komisji zwiększenie 

punktów sprzedaży napojów alkoholowych pow. 4,5% przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży (sklepy) nie zostało zaakceptowane, więc został 

przygotowany projekt uchwały porządkującej z dotychczasową liczbą punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych, czyli 30 punktów - sklepy i 40 punktów - 

gastronomia, są oczekujące 2 podmioty gospodarcze, które chciałyby prowadzić 

sprzedaż w części Bierunia Nowego.    

W czasie dyskusji głos zabrali: 

Radny Ryszard Piskorek zapytał, na czym polegają zmiany w projekcie uchwały, 

jeżeli pozostaje dotychczasowa punktów sprzedaży napojów alkoholowych. 

Naczelnik wydziału GK Jan Stocki poinformował o wymogu wynikającym  

z ustawy.  

Wiceprzewodniczący komisji zgłosił ponownie wniosek jak na poprzednim 

posiedzeniu komisji, by 2 punkty ująć z gastronomii, aby oczekujące podmioty 

otrzymały zezwolenia. 

Inspektor wydziału GK Elżbieta Myalska poinformowała, że w gastronomii limit 

nie jest wykorzystany tj. są tylko 22 punkty. Zaproponowała, by nie zwiększać 

liczby punktów sprzedaży tzn. pozostawić 70 punktów, ale podzielić je na: 

 35 punktów sprzedaży napojów alkoholowych pow. 4,5% przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży (sklepy), 

 35 punktów sprzedaży napojów alkoholowych pow. 4,5% przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży (gastronomia). 
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Radny Ryszard Piskorek wyraził swoją opinię sygnalizując, że nie może 

zaakceptować takiego stanowiska. 

Radny Marcin Nyga zapytał, czy byłoby zasadnym, żeby wymienione projekty 

uchwał zostały skonsultowane z Gminną Komisją Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi, MOPS i OE. 

Naczelnik wydziału GK Jan Stocki poinformował, że ustawa nie przewiduje 

posiłkowania się opiniami innych podmiotów, jest to kompetencja Rady. 

Wiceprzewodniczący komisji zwrócił się do członków komisji o przegłosowanie 

wniosku, by w projekcie uchwały w § 1 pkt 1) wprowadzić „35 punktów…”  

i w § 1 pkt 2) również wprowadzić „35 punktów…” 

Za przyjęciem wniosku oddano: 

2 głosy za, 3 przeciw 

Wniosek nie uzyskał wymaganej większości głosów. 

 

Następnie Komisja Oświaty przystąpiła do przegłosowania przedstawionego 

projektu uchwały: 

Opinia 6   

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie miasta Bierunia. 

Opinia została przyjęta większością głosów przy 3 głosach za, 1 przeciw,  

1 wstrzymującym. 

 

 

b) w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Bierunia miejsc sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych. 

Naczelnik wydziału GK poinformował, że zgodnie ustawą o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada musi wskazać miejsca 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz usytuowania tych miejsc 

(odległości) względem obiektów chronionych (szkoły, obiekty sakralne i inne).  
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W przedstawionej wersji projektu uchwały poprawiono odległość 50 m względem 

granicy terenu szkół.  

Wiceprzewodniczący komisji zgłosił uwagi do treści projektu uchwały. Stwierdził, 

że projekt powinien być doprecyzowany. Poinformował, że sprecyzuje pytania na 

piśmie do Radcy Prawnego z prośbą o przygotowanie odpowiedzi na sesję Rady. 

Radny Marcin Nyga zaproponował, by wprowadzić punkt 3 do projektu uchwały  

o brzmieniu jak pkt 2 z wpisaniem „…w odległości mniejszej niż 30 m od granicy 

terenu ………(wszystkie obiekty jak w pkt 1, poza szkołami)”. 

Burmistrz poinformował, że jakakolwiek zmiana wprowadzona przez radnych do 

projektu uchwały spowoduje wykreślenie w podstawie prawnej zapisu „..na 

wniosek Burmistrza Miasta Bierunia”. 

 

Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła większością głosów przy 2 głosach za,  

1 przeciw, 2 wstrzymujących następującą opinię: 

Opinia 7   

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Bierunia 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  

 

 

 

Ad. 7 

Protokół Nr 2/2013 z posiedzenia komisji w dniu 07.02.2013 r. został przyjęty 

większością głosów przy 2 głosach za, 3 glosach wstrzymujących. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała :  Elżbieta Dukat 

 


